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< 07/09/22 ALLE
UDVALG Bestyrelsen - 06/12/2022   16/03/23 >

 Tidspunkt: tirsdag d. 6. december 2022 kl. 16:00 - 19:00     Referent: BDJ  
 

Dagsorden  

Dagsorden til bestyrelsesmøde på Tørring Gymnasium 
6. december 2022 kl. 16.00

1.      Godkendelse af dagsorden

 

2.      Godkendelse og underskrift af referat fra mødet den 7. september 2022

 

3.      Forårets mødedatoer (beslutningspunkt)
Der er følgende forslag til datoer til to møder i foråret 2023: 27/2, 9/3 eller 16/3 og 23/5 eller 30/5. Hvis bestyrelsen vil deltage i et
PR-møde i det kommende forår, kan det være 13/3 eller 25/5.

 

4.      Hvad rører sig på TG og STX-området (orientering)

Håndtering af situationen med påtænkte nedlæggelser af busafgange i region midt

Status på nationale planer omkring elevfordeling og nye tildelingsmodeller

Status på indsatsområdet om sårbare unge

 

5.      Udbudte og oprettede studieretninger de sidste 4 år (orientering og drøftelse)
Bilag 1 - Oprettede studieretninger 2019-22.pdf (421kb) 

 

6.      Opfølgning på Vedligeholdelsesplanen (orientering og drøftelse)

De realiserede vedligeholdelsesopgaver i 2017-2022 og vedligeholdelsesplanen for 2023 præsenteres. Vedligeholdelsesplanen
anvendes i forbindelse med budgetlægningen.

Bilag 2 - Vedligeholdelsesplan 2023.pdf (273kb) 

 

7.      Budgetopfølgning 2022 (orientering og drøftelse)

Det ser i øjeblikket ud til, at vi ender 2022 med et overskud på ca. 380.000 kr. Der var oprindeligt budgetteret med et underskud på
ca. 670.000 kr. Det forbedrede resultat skyldes bl.a. ekstra tilskud fra UVM og forskellige projekter. Besparelser på øvrige udgifter
udlignes stort set af ekstra udgifter til el og varme samt lønomkostninger i forbindelse med sygdom og afsked.

Bilag 3 - Budgetopfølgning 2022 Q4 - oversigt.pdf (204kb) 

Bilag 4 - Budgetopfølgning 2022 Q4 - detaljer.pdf (350kb) 

 

8.      Budget 2023 – og udsigten de følgende 4 år (beslutningspunkt)

Med den forudsætning at der kommer ansøgere til 4 stx-klasser, må vi forvente et underskud i 2023 på omkring 600.000 kr. Med
uændrede forudsætninger vil dette billede gentage sig i årene fremover, men da det forventes, at der vil komme en reform af
taxameterordningen, er forudsigelserne behæftet med stor usikkerhed.

Bilag 5 - Budget 2023 + 4 år - oversigt.pdf (208kb) 

Bilag 6 - Budget 2023 - detaljer.pdf (350kb) 

Bilag 7 - Budget 2023 - Likviditet.pdf (631kb) 

 

9.      Strategi for finansiel risikostyring (beslutningspunkt)

Der er foretaget nogle få ændringer i strategien i forhold til sidste år. Bestyrelse skal forholde sig til dette samt tage stilling til følgende
punkter i strategien:

8.3 Skal finansielle instrumenter videreføres eller opsiges?

9.3 Placering af likvide midler?

Bilag 8 - Strategi for finansiel risikostyring 2023.pdf (418kb) 
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10.  Nøgletal for sygefravær (orientering)

Bestyrelsen følger systematisk sygefraværet på årlig basis. Opgørelsen for 2021 og de første 10 måneder af 2022 er klar og kan
sammenlignes med de forrige år.

Bilag 9 - Sygefravær 2015-22.pdf (395kb) 

 

11.  Status på ansættelse af ny rektor (orientering)

 

12.  Eventuelt

 

Referat      Offentligt

Ingen fraværende
 

Ingen bemærkninger til tidligere referater
 

Øvrige punkter:

Referat af bestyrelsesmøde 6. december 2022 på Tørring Gymnasium.

 

Deltagere: Finn Gatten, Jacob Ejs, Kristian Thulesen Dahl, Lene Mathiasen, Hans Lindebjerg Legard (HL), Kasper Hedegaard Pedersen
(KP), Johanne Hoe Lønbæk, Hannah Elizabeth Kjærgaard, Tanja Huus Gulmann (TH), Johannes Grønager (JG) og Bente Duedahl Jensen
(ref.)

Tina Bové Riisgaard (TB) deltog under punkt 0

 

Afbud fra Annemette Glyngø

 

0. TB orienterede bestyrelsen om ansættelsesudvalgets arbejde, overvejelser og beslutning i forbindelse med ansættelse af ny rektor på
Tørring Gymnasium. 13 havde søgt stillingen heraf var fem kandidater til samtale. Valget faldt på Tanja Huus Gulmann som ny rektor.

Det er aftalt at rektorskiftet i praksis sker pr. 1. januar for at sikre et entydigt ansvar og tid til at overdrage opgaver.

 

TH gav et kort rids af sine tanker og ideer for sit fremtidige virke. Som rektor ønsker hun mere kontakt til elever og personale og at
udbygge det vigtige samarbejde med bestyrelsen, hvilket også indebærer at bruge hinandens kompetencer. At bringe strategien mere i
spil også eksternt. Det bliver også en opgave at give skolens udvalgsstruktur et servicetjek - er det den rigtige struktur i forhold til at
supportere strategien. Som noget af det første vil TH mødes med lærerne for at få deres ønsker til deres nye rektor. Endelig skal der
ansættes en ny person i ledelsen.

 

1. Dagsordenen blev godkendt med tilføjelse af punkt 0.

 

2. Referat af bestyrelsesmødet den 7. september 2022 blev godkendt og underskrevet. 

3. Forårets møder blev aftalt til

torsdag den 16. marts kl. 16 – 18.30 og torsdag den 25. maj kl. 16 – 18.30.

 

4. Der var varslet store besparelser på bustrafikken i Region Midtjylland, hvilket ville få voldsomme konsekvenser for vores nuværende og
kommende elever.

Efter behandling i region Midtjyllands udvalg for regional udvikling ser det ud til at uddannelsesruter ikke berøres. Bortset fra én rute, som
beskæres midt på dagen dvs afgange til skoledags begyndelse og slut ændres ikke.

 

Bestyrelsen fik en status på skolens indsatsområde om sårbare unge. Den 6/10 var der pædagogisk dag om emnet. Tørring Gymnasium
har et fælles projekt med Horsens Gymnasium om tilrettelæggelse og afvikling af gruppearbejde i relation til sårbare unge.

Rammer, progression og fagligt fokus. De deltagende 7 lærere fra Tørring Gymnasium og 11 fra Horsens Gymnasium observerer to og to
hinanden i undervisning og gruppearbejde.

 

På PR-møde den 7/12 fremlagde to lærere deres bud på en anderledes undervisning i relation til sårbare unge.

Det ene et læringsspil til fysik C, som fiktivt foregår på Mars. Spillet, som ikke er egnet til virtuel undervisning, er udviklet i samarbejde
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med Institut for naturfagenes didaktik og Novo Nordisk Fonden.

Det andet oplæg omhandlede en anderledes tilgang til lektielæsning med tekstspørgsmål og afvikling af undervisning, hvor kompendium
og rammer er kendt af eleverne i god tid inden timen afvikles.

 

Endelig udmelding om elevfordeling og nye tildelingsmodeller afventes fra ministeriet. Det eneste vi ved pt er at vi får ansøgertal og
ønsker om kunstnerisk fag ved ansøgningsfristen den 1. marts.

 

5. Bestyrelsen orienteredes om udviklingen i udbudte og oprettede studieretninger i årene 2019 – 22.

I år er sket en forskydning væk fra studieretning Matematik A - Fysik B. Derimod har mange valgt studieretning Biologi A - Kemi B. Kun 7
har valgt sproglig studieretning, ikke mange men vi ligger dog højere end landsgennemsnittet.

Bestyrelsen drøftede, hvordan vi fortsat kan tilbyde attraktive studieretninger. F.eks. i sprog, hvor globalt udsyn er en af skolens værdier. I
grundforløbet prøver alle elever et andet fremmedsprog end det de har valgt og brobygningseleverne bliver præsenteret for latin.

 

6. En del af de udskudte opgaver i vedligeholdelsesplanen 2021 er indhentet i 2022. Derudover er bl.a. udbedret udvendige mørtelfuger
og vinduesstyring i videnscenter.

I 2023 prioriteres hårde fuger og ny asfalt på parkeringspladsen.

 

TG har en meget attraktiv strømaftale og der er påbegyndt en oversigt over, hvor meget strøm vores solceller producerer.

 

7. Budgetopfølgning 2022 viser et forventet overskud på ca. 380 t.kr. Det markant bedre resultat end forventet skyldes ekstra tilskud bl.a.
i forbindelse med elevfordelingsaftalen, corona-rengøring og efteruddannelse som følge af reformen. Derudover tilskud til projekter, heraf
nogle er afviklet i 2021, hvor tilskuddet er udbetalt i 2022. 

Besparelser på øvrige udgifter går lige op med ekstra udgifter til lønninger i forbindelse med afsked.

 

8. I budget 2023 er medregnet samme antal årsværk som i 2022 og øvrige udgifter er generelt medregnet med almindelig fremskrivning.

 

Skolen har et fint likviditetsberedskab til og med 2026, så vi kan undgå kvalitetsforringelse.

 

9. Bestyrelsen vedtog Strategi for Finansiel Risikostyring for Tørring Gymnasium 2023, som den foreligger i bilaget.

 

10. Bestyrelsen blev orienteret om sygefraværet i perioden januar 2021 – oktober 2022.

Sygefraværet har været lavere under Corona end tidligere. Heldigvis har der ikke været langtidssygemeldte.

17 ud af 34 lærere er på nedsat tid, også for at imødegå sygemeldinger.

 

11. Valget af Tørring Gymnasiums nye rektor bliver offentliggjort for eleverne onsdag den 7/12 kl. 10. Herefter vil meddelelsen bliver givet
på Intra, FaceBook og pressemeddelelse.

 

12. Rektor Johannes Grønager takkede bestyrelsen for godt samarbejde gennem årene og meddelte at der vil være afskedsreception
tirsdag den 28. februar kl. 14.00
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Historik   Vis søgefelt

Her finder du en Guide til udvalgsmodulet


